沿革

一九八一年三月由安大略省教育廳資助,倫敦中文學校在龍賴笑鳳女士努力奔走下,正式創辦,隸屬於倫敦區天主教教育局。隨後,該局繼續在師資、資金、硬體設備等多方面大力支援。近來,倫敦市華人團體,如全加華人協進會、洪門民治党等團體也提供協助。倫敦華裔社區及非華裔社區的學生家長踴躍參與義工行列,使中文學校從最初十八名學生增至如今近四百五十名。龍校長帶領早期教師們蓽路籃縷、艱辛開拓。從為數不多的生情況,到目前學生排隊註冊的熱絡,前人種樹的艱辛,後輩師生在乘涼之余,真應飲水思源而加倍努力,發揚光大本校得來不易的基礎。

History

In March, 1981, with financial help from the Ministry of Education of Ontario, and under the determined effort and leadership of Mrs. Francoise Lung, the London Chinese School was officially established, guided by the London District Catholic School Board. The initial enrolment was 18 students. Present enrolment reaches 450. We must not forget that in the beginning, Mrs. Lung led the teachers to work hard and build the school on solid foundation. Those were the humble beginnings leading to the admirable state of the school today.

宗旨

本校開辦的宗旨,乃極力延續中華文化,增 強海外華裔後代以母語溝通的能力。在當今 國際經濟、文化大融合日趨強烈的需求下, 地球村已是一種新的趨勢。在此大背景下, 如何使非華裔學生既可以得到良好的中文教 育,也可以欣賞中華文化的精華,已成為本 校發展校務的新動力。教育是百年樹人的永 續工程,需要有識之士共襄盛舉。所有華人 不管來自兩岸、三地或五湖四海,都應全力 以赴此項重任。

Aims and Objectives

In following the Ministry of Education's guidelines, the programs at the school aim to help maintain the continuance of Chinese culture for students of Chinese heritage and to develop appreciation of the culture for students of non-Chinese heritage. The language instruction programs aim to improve the ability of the next Chinese generation to continue to communicate in the mother tongue of their parents. More urgently, with global integration of economy and cultures firmly in place, the global village is an ideal with which we must embrace. It is very important to enable students of Chinese heritage and non-Chinese heritage alike to obtain the best Chinese language education possible as well as the ability to appreciate the cultural essence of China. Our school strives to equip ourselves to meet these demands. Education is a continuous mission for all people of the same mind to share, no matter where we are from.

學校組織

本校設有國語部和粵語部。

成績之一。

- 1) 國語班 從幼兒班至學分班,共17班。學分 班從九年級至十二年級,其修習成績均 可計入安省學畢業所需的30學分。十 二年成績可計為報考大學所需的六門
-) 粤語班 從幼兒班到八年級共二班,並為中學生 設學分班。
- 3) 專為非華裔學生設置特別文化語言班
- 4) 課外活動設有合唱團、話劇社、中國書 畫班、中國手工藝班及中國傳統藝術 班。
- 5) 校外教學活動
- 6) 暑期學校
- 7) 其他課程教學活動

admission.

Programs and Extracurricular Activities

Mandarin and Cantonese Classes

- Mandarin
 From Kindergarten to Credit
 classes—total 14 classes. Credit
 classes—grade 9 to grade 12, part of
 the 30 credit courses needed for
 graduation and accepted for university
- Cantonese
 From Kindergarten to grade 8, total
 classes 10, with special classes
 provided for high school students.

- 3) Special cultural classes may also be provided for interested families and students.
- 4) Extracurricular activities include singing, theatre club, Chinese calligraphy and painting, arts and crafts as well as traditional Chinese art classes.
- 5) Field trips and out- of- school activities.
- 6) Summer school.
- 7) Other curricular activities.

行政組織

安大略省教育廳
|
倫敦區天主教教育局
|
校長
|
副校長 + 教師群+ 助教群

Organizational Hierarchy

Ministry of Education of the Province of Ontario

London District Catholic School Board

Principal

V. P. + Teachers + TA.s





地址(Address): 2140 Quarrie Road, London, Ontario N6G 5L4

联络人 (Contact Person): 王寶玉校長 (Perin Wong, Principal)

電話: 519-495-8688

E-mail: principal@londonchineseschool.com

Website: http://www.londonchineseschool.com